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 zخبر

در آینه لیگ
فوتبال ایران

ادامه غیبت چند 
بازیکن فولاد

فــولاد خوزســتان در حالــی در 
هفتــه پانزدهــم لیــگ برتــر بــه 
مصــاف آلومینیــوم اراک خواهــد 
رفــت کــه چنــد بازیکــن خــود را 
بــه دلیــل مصدومیــت در اختیــار 
نخواهــد داشــت. علــی قربانــی و 
مجیــد علیــاری، دو مهاجــم فولاد 
مصدوم هستند و محمد آبشک، 
هافبــک ایــن تیــم هــم بــه دلیــل 
آســیب دیدگی غایب خواهد بود. 
دو بازیکــن خارجــی فــولاد هم در 
بازی با آلومینیوم اراک نمی توانند 
به میدان بروند. موســی کولیبالی 
مصــدوم اســت و پاتوســی نیــز 
هنــوز بــه شــرایط بــازی نرســیده 
اســت. ایــن در حالــی اســت کــه 
چنــد بازیکــن جــوان فــولاد هــم 

آســیب دیده هســتند.

صادقی: 
 کلین شیت  ها 

فقط برای من نیست
ایمــان صادقــی، دروازه بــان تیــم 
فوتبــال ملــوان دربــاره تســاوی 
بیــرون از خانــه تیمــش مقابل مس 
کرمــان می گویــد: »بــازی ســختی 
در پیــش داشــتیم، ولــی نســبت بــه 
گاهــی  شــرایط فنــی تیــم حریــف آ
کامــل داشــتیم و در نهایــت یــک 
امتیــاز بیــرون از خانــه گرفتیــم کــه 
این برای ما بد نیست. چند فرصت 
خــوب هــم بــرای گلزنی داشــتیم که 
می توانســتیم حتــی برنــده از زمیــن 
بیــرون بیاییــم. مطمئناً شــرایط تیم 
ما بهتر شــده اســت و باید بگویم که 
در بازی هــای ابتــدای فصــل تمرکــز 
لازم را نداشــتیم. خوشــبختانه حالا 
اعتمادبه نفــس بازیکنــان بیشــتر 
شــده اســت و خوشــحالم کــه رونــد 
خوبــی را پشــت ســر می گذاریــم.« 
او دربــاره کلین شــیت هایش در 
چند بازی گذشــته اینطور می گوید: 
»گل نخــوردن بــرای هــر دروازه بانــی 
خوشــحال کننده اســت و مــن هــم 
دوســت دارم در هــر بــازی بهتریــن 
عملکــرد ممکــن را داشــته باشــم. 
البتــه کلین شــیت ها فقــط بــرای 
مــن نیســت و بقیــه بازیکنــان هــم 
کمــک می کننــد تــا گل نخوریــم.« او 
درباره بازی با نفت مسجدســلیمان 
می گویــد: »مــا به هیــچ عنــوان نباید 
فریــب شــرایط ایــن تیــم را بخوریــم 
و هــر بــازی داســتان های خــاص 
خــودش را دارد. مطمئنــم بــازی 
آســانی نداریــم و بایــد بــا انگیــزه 
بــالا بــازی کنیــم تــا در آخریــن بــازی 
نیم  فصــل ســه امتیــاز را بگیریــم.«

بودجه 25 میلیاردی 
برای حل مشکلات 

صنعت نفت
صبــح  دیــروز احمــد پــارو مدیرعامــل 
باشــگاه صنعــت نفــت آبــادان در 
راســتای حمایــت مالــی از باشــگاه بــه 
همــراه معــاون اســتاندار و فرمانــدار 
بــادان بــا حمیــد بنی تمیــم  ویــژه آ
مدیرکل اداره ورزش و جوانان اســتان 
خوزســتان دیــدار کردنــد. در ایــن 
دیــدار مســعود رضائیــان معاونــت 
ورزشــی باشــگاه صنعــت نفــت نیــز 
حضــور داشــت. مدیــرکل ورزش و 
جوانــان خوزســتان در ایــن نشســت 
قول مســاعد همکاری درباره حمایت 
همه جانبه از تیم های نفتی لیگ برتر 
را داد. عباســپور در ایــن بــاره گفــت: 
»بــا پیگیری هایی که از ســوی شــورای 
ورزش شهرســتان، نمایندگان محترم 
مــردم و همچنیــن باشــگاه صنعــت 
نفت صورت گرفت، مقرر شد بخشی 
از حمایــت وزارت نفــت بــه باشــگاه 
صنعــت نفــت اختصــاص یابــد. ایــن 
اعتبــار مالــی در روزهــای آینــده به این 

باشــگاه تزریــق خواهــد شــد.«
بــرای حل مشــکلات مالی تیم فوتبال 
صنعــت نفــت، مســئولان شــهری 
آبادان از تخصیص بودجه 25 میلیارد 
تومانــی بــه باشــگاه صنعــت نفــت 
خبــر دادنــد تــا بــا پرداخــت مطالبــات 
بازیکنــان، آنهــا بــا روحیــه بیشــتری 
در مســابقات آتــی حضــور پیــدا کنند.

 

دارکو بیدوف یوئل 

جدایی از آلومینیوم

بازیکــن ســودانی - اســترالیایی تیــم فوتبــال آلومینیــوم از ایــن تیم جدا شــد. 
والنتینو یوئل بازیکن ســودانی - اســترالیایی باشــگاه آلومینیوم که در ابتدای 
فصــل بــه این تیم پیوســت، در توافق با مســئولان باشــگاه بصــورت قرضی از 
جمــع شــاگردان ســید مهــدی رحمتی جدا شــد. این بازیکن برای پشــت ســر 
گذاشــتن تســت های پزشــکی و پیوســتن بــه باشــگاهی دیگــر راهــی کشــور 

قطر شــد.

سامان فلاح:

این پیشنهاد هر بازیکنی را وسوسه می کند

مدافــع تیــم فوتبــال پیــکان کــه یکــی از بهتریــن بازیکنــان ایــن تیــم در فصل 
جاری بوده است، در مورد جدایی از جمع خودروسازان و احتمال حضورش 
در تیم هــای دیگــر می گویــد: »مــن تابع تصمیم باشــگاه و کادر فنی هســتم، 
چــون بــا پیــکان قــرارداد دارم و بــه تنهایی نمی توانــم تصمیم بگیــرم. طبیعتاً 
ایــن پیشــنهادها می تواند هر بازیکنی را وسوســه کند و من هــم از این قاعده 

مســتثنی نیستم.«
  

نیامده از ذوب آهن جدا شد

دارکــو بیــدوف، مهاجــم صربســتانی ذوب آهنی هــا کــه بــه تازگــی در جهــت 
برطــرف شــدن نقطــه ضعــف گاندوهــا در خــط حملــه بــه ایــن تیــم پیوســته 
بــود، بــا نارضایتــی مهــدی تارتــار و کادرفنی این تیــم مواجه شــد و در نهایت 
از ذوب آهــن جــدا شــد.  دلیــل جدایی این بازیکــن ناآمادگی او بــود. بیدوف 
پــس از توافــق دو طرفــه بــا باشــگاه ذوب آهن طی یک مراســم بدرقــه از این 

تیــم جــدا شــد و اصفهــان را تــرک کرد.

 zمصاحبه

هوشــنگ نصیــرزاده در خصــوص 
بازگشــت بــه باشــگاه تراکتــور تبریز به 
عنــوان مدیرعامــل می گویــد: »البتــه 
مــن بــار قبلی به عنوان معاون ورزشــی 
بــودم. ارتباطــم را بــا تراکتــور قطــع 
نکــردم. از زمانــی که باشــگاه به بخش 
خصوصــی منتقــل شــد، مــا بودیــم و 
همکاری هایــی داشــتیم. الان هــم به 
عنــوان مدیرعامل در خدمت باشــگاه 
هســتم. تیــم، مربــی و بازیکنان خوبی 
دارد. از نظــر مالــی، پرداختی هــا تــا 
حــدودی از خیلــی باشــگاه های دیگــر 

جلوتــر اســت. از ایــن نظــر می توانــم 
بگویــم رونــد خوبــی دارد.« او در مــورد 
بســته بــودن پنجــره نقــل و انتقالاتــی 
باشــگاه، اینطور می گوید: »رضایتنامه 
فورچونه از باشگاه تورس فرانسه قبلاً 
داده شــده بــود ولی چون در سیســتم 
TMS ثبــت نشــده بــود مدتــی خــود 
باشگاه دنبالش نبود. فیفا 3 ماه پیش 
به دلیل اینکه خیلی متوقف شده بود 
ایــن پرونــده را بســت و بــه فدراســیون 
اعــلام کردنــد. بعــداً وکیل شــان اعــلام 
کــرد شــما قــرار بوده بــه مــا رضایتنامه 

دو  بیــن  ی  مــه ا فق نا ا تو بدهیــد. 
باشــگاه امضــا شــده بــا فرجــه زمانــی 
5 روزه، کــه ایــن پــول بــه حسابشــان 
واریــز می شــود. مشــکلی نیســت و 
پنجــره هــم بــاز می شــود. باشــگاه بــا 
نظــر ســرمربی بازیکنان جدیــدی را به 
خدمــت می گیرد. رضایی قــراردادی با 
باشــگاه دارد. ادبیاتــی در ایــن قرارداد 
وجــود دارد که ممکن اســت هر طرف 
یک تفســیر خاصی داشــته باشــد ولی 
قــرارداد بیــن باشــگاه و کاوه رضایی به 
گونــه ای اســت کــه طرفیــن در صورت 

توافــق یکدیگــر می تواننــد آن را فســخ 
کننــد. این قاعده همه جــا وجود دارد. 
کاوه بازیکن خوب و ارزشمندی است. 
گرفتار آســیب دیدگی بــود. در یکی دو 
بــازی کــه انجــام داد نشــان داد در حد 
و انــدازه تیــم ملــی اســت. امیدواریــم 
بــه آمادگــی مطلــوب خودش برســد.« 
امــا آیــا باشــگاه تراکتــور شــرایط لازم را 
برای نصب VAR  دارد؟ »هزینه بســیار 
زیادی دارد و نصب دوربین های خیلی 
زیــاد را می طلبــد. با توجه به تخصصی 
بــودن موضــوع، فدراســیون فوتبــال 

نامــه ای بــه تمامــی باشــگاه های لیگ 
برتــر و شــرکت های حامــی آنها ارســال 
کــرده اســت. مثــلاً بــرای ســپاهان و 
شــرکت فــولاد مبارکــه یا برای باشــگاه 
آلومینیوم و شــرکت آلومینیــوم ایران، 
ایــن نامــه رفتــه اســت. گفته انــد بــه 
خاطــر استانداردســازی و تطبیــق بــا 
موضوعــات بایــد هزینه هــای لازم را 
بپردازیــد. نامــه ای کــه بــرای تراکتــور 
ارسال شده به شرکت سرمایه گذاری 
دریــک رفتــه و قــرار شــده آنهــا هــم به 

ایــن موضــوع کمــک کننــد.«

نصیرزاده: قرارداد کاوه رضایی ادبیات خاصی دارد

چنــد ســال پیش وقتــی کارلــوس کی روش 
هدایت تیم فوتبال ایران را به عهده گرفت، 
خیلی از مربیان داخلی به تعریف و تمجید 
از این سرمربی باتجربه پرداختند. کی روش 
مربــی صاحبنامــی بــود که می توانســت به 
بــالا رفتــن دانــش مربیــان ایرانــی کمــک 
کنــد. در همــان روزهــا خیلــی از مربیــان 
مشــتاق بودنــد تمرینــات ایــن ســرمربی را 
از نزدیــک تماشــا و حتی نت بــرداری کنند. 
کــی روش هــم بــا روی باز کمــک می کرد اما 
در ادامــه انتقادهــای تنــد ایــن ســرمربی 
پرتغالــی از مســئولان فدراســیون فوتبــال، 
مربیان داخلی را به 2 دســته تقســیم کرد. 
مربیانی که حامی کی روش بودند و مربیان 
و کارشناسانی که رفتار او را مورد انتقاد قرار 
دادنــد. شــاید حــق با هــر 2 گروه بــود. گروه 
اول معتقــد بودنــد همه امکانات و شــرایط 
باید در اختیار سرمربی قرار بگیرد تا بتواند 
بــا آرامــش کارش را دنبــال کنــد. گــروه دوم 
هم فکر می کردند او باید در حیطه وظایف 

خود کار کند و به فدراســیون کاری نداشــته 
باشــد. البته در صورتی که شــرایط برای کار 
مهیا باشــد. به هر حــال، کارلوس کی روش 
موفــق شــد تیم ایــران را بــرای 2 دوره پیاپی 
راهــی جــام جهانــی کنــد. تیــم ایــران در دو 
جــام جهانــی برزیــل و روســیه نتایج نســبتاً 
قابــل قبولی گرفــت و مقابل تیم های بزرگ 
دنیــا از جملــه آرژانتیــن، پرتغــال و اســپانیا 
نمایش خوبی داشت که حتی می توانست 
برنــده میــدان هــم باشــد امــا اختلافــات با 
فدراســیون فوتبــال و البتــه ناکامــی در جام 
ملت هــای آســیا )امــارات( باعــث شــد ایــن 

همــکاری به پایان برســد.
در مدتــی کــه کــی روش هدایــت تیــم ایران 
را بــه عهده داشــت، خیلی ها معتقد بودند 
تیم ملی فقط با یک سیستم بازی می کند، 
آن هــم سیســتم تدافعــی اســت امــا تیــم 
کــی روش در بازی هایــی کــه لازم بــود هــم 
تهاجمــی کار می کــرد و گل هــای خوبــی 
مــی زد کــه البتــه ایــن اتفاق به نــدرت پیش 
می آمــد. بــه هر حــال در مدتی که کی روش 
در فوتبــال ایــران نبــود، دراگان اســکوچیچ 
توانســت سیســتم تیــم ملــی را تــا حدودی 

تغییــر دهــد و از آن سیســتم تدافعــی بــه 
سیســتم تهاجمی برســاند اما زمان حضور 
این سرمربی کروات چندان طولانی نبود و 
باز هم کی روش برگشت تا همان سیستم 
قبل ادامه داشــته باشد. کارلوس کی روش 
در جــام جهانــی قطــر نتوانســت انتظــارات 
را بــرآورده کنــد و در نهایــت ایــن همــکاری 

تمدید نشــد.
حالا بحث در مورد سرمربی آینده تیم ملی 
بیــش از هــر زمانــی مطرح اســت. خیلی ها 
معتقدند باید کار را به مربیان ایرانی سپرد 
امــا تعــدادی هــم فکــر می کننــد در حــال 
حاضر ســرمربی داخلی کــه بتواند هدایت 
تیــم را بــه عهــده بگیــرد، نیســت و بــاز هــم 
بایــد کار را بــه خارجی ها ســپرد. یکی از این 
مربیــان مهــدی تارتــار ســرمربی ذوب آهن 
اصفهــان اســت کــه دلیــل جالبی هــم برای 
ایــن مســأله دارد: »آیــا در بیــن مربیــان 
داخلــی شــخصی کــه همــه تأییــدش کنند 
وجــود دارد یــا اینکــه اگــر یک مربــی ایرانی 
را انتخــاب می کنیم همه پشــتش خواهیم 
بــود؟ مربیــان مــا بــه روز هســتند و بهترین 
نتایــج را می گیرند. امســال مــا تیم ضعیف 

نداریــم و این نشــان دهنده ســطح مربیان 
مــا اســت، ولی اگــر این شــخص در فوتبال 
ایــران وجــود نــدارد بهتــر اســت از مربیــان 
خارجــی کــه انگیــزه لازم را دارند و چیزی به 
فوتبال ما اضافه می کنند، اســتفاده کنیم. 
منکــر زحمات کــی روش نیســتیم، او نتایج 
معمولــی گرفــت، ولــی الان زمان آن اســت 
کــه یک نیــروی تازه بیاید، کســی که انگیزه 
لازم را داشــته و برنامــه اش روی فوتبــال 
تهاجمی باشــد و فقط دنبال دفاع نباشــد. 
اینکــه شــما می بینیــد تیم هــای ایرانــی 
دفاعی شــده اند، یکی از دلالیش کی روش 
بــود کــه ایــن کار را بــه همــه مربیــان مــا یاد 
داد. الان نیــاز داریــم در ســاختار حمله نیز 

بهتر شــویم.«
صحبت های مهدی تارتار چند نکته جالب 
داشــت. اول اینکه آیا واقعاً کی روش نتایج 
معمولــی گرفــت؟ اگــر منظــور کل کارنامــه 
حضــور کــی روش در ایــران اســت، چــرا بــا 
وجــود نتایــج معمولــی ســال ها در فوتبــال 
ایــران حضــور داشــت و از حمایــت خیلــی 
مربیــان داخلــی برخــوردار بــود؟ اگر منظور 
نتایــج جــام جهانــی قطر اســت، چــرا باید از 

آن، به عنوان نتایج معمولی یاد کرد؟ وقتی 
تیم ایران شانس بالایی برای صعود داشت 
و نتوانست از بهترین فرصت استفاده کند 
و بــه مراحــل بالاتر برود؟ یا بازی با انگلیس 
که چنین نتیجه پر گلی رقم خورد و تعجب 
همــگان را بــه دنبال داشــت؟ امــا مهم تر از 
همــه اینکه، اگــر کی روش نتایجی معمولی 
گرفــت، چــرا اکثــر مربیــان ایرانــی ســعی 
کردنــد از او یــاد بگیرند و حــالا فوتبال ایران 
سیســتمی تدافعــی داشــته باشــد؟ حتــی 
مربیانــی کــه بــا او به صــورت مســتقیم کار 
نکردنــد؟ شــاید خیلی ها بگویند سیســتم 
بــازی تیــم جــواد نکونــام کامــلا  ً مشــابه بــه 
سیســتم تیــم کــی روش اســت کــه دلیــل 
آن هــم کامــلاً مشــخص اســت امــا بقیــه 
مربیان چرا و چطور از کی روش یاد گرفتند 
و چــرا حــالا منتقــد او هســتند. در حالی که 
تیم های شــان با سیســتم مد نظر کارلوس 
کــی روش کار می کننــد؟ چــرا زمانــی کــه 
دراگان اســکوچیچ ســرمربی تیــم ملــی 
ایــران بــود مربیــان ایرانــی ســعی نکردنــد 
از او یــاد بگیرنــد و سیســتم تهاجمــی را بــه 

کار بگیرنــد؟ 

انتقاد جالب مهدی تارتار از سبک دفاعی فوتبال

چرا تفکرات کی روش در لیگ ایران ادامه دارد؟

چراهای زیادی وجود 
دارد اما ظاهراً مربیان 

داخلی خیلی زود 
فراموش کردند زمانی 
که اسکوچیچ هدایت 

تیم ملی را به عهده 
داشت، همین مربیان 

از رفتن او و بازگشت 
کارلوس کی روش که 

حالا مربی پا به سن 
گذاشته ای است، 

خو شحال بودند

شیوا  شیرمردی
خبرنگار


